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RAPPORT 9 för LONA-projektet "Rosfors Ekopark - Inventering, restaurering och 
information om stigar och natur/kulturvärden", Åtgärdsnummer 8, Inventering. 

Åtgärd nr 9 Projektledning, uppföljning, redovisning, workshops för 
nätverksbyggande 
Kategori 04 - Vård och förvaltning av områden, naturtyper eller bestånd av arter som bedöms värdefulla från 
naturvårdssynpunkt, inklusive åtgärder som syftar till att främja friluftsliv och liknande nyttjande av naturområden 
Åtgärdstyp 27 - Vandringsled/stig 8 000 m 

 

Syfte  
Genom workshops att samla medverkande lokala aktörer och intressenter till ett nätverksbyggande och ta fram en 
skötsel- och underhållsplan för skötsel av stigar, friluftsanordningar m.m. och för fortsatta naturvårdsinsatser och 
friluftsfrämjande insatser. Häri ligger planering, genomförande och uppföljning av hela projektet. 
 

Metod  
Ett antal workshops genomfördes med intressenter för att bilda nätverk, ta fram underhålls och skötselplan, 
framtida samverkan och produktutveckling. 
 

Bakgrund 
För att klara framtida drift och underhåll kommer projektet att samla medverkande lokala aktörer och intressenter 
till ett nätverksbyggande och ta fram en skötsel- och underhållsplan för skötsel av stigar, friluftsanordningar m.m. 
och för fortsatta naturvårdsinsatser och friluftsfrämjande insatser. Häri ligger planering, genomförande och 
uppföljning av hela projektet. Skötselplanen ska komplettera befintliga skötselplaner för Rosfors naturreservat 
(Länsstyrelsen) och Rosfors Ekopark (Sveaskog) och inte ersätta dessa. 
 

RESULTAT 
Ett initialt möte hölls digitalt 2020-11-24 där samtliga intressenter deltog, och riktlinjerna för samarbetet inom 
LONA-projektet drogs upp (Bilaga 1). Olika möten har sedan hållits under de olika åtgärdspunkterna (se rapporter för 
åtgärd 1-8). Ett Möte hölls vid Rosfors Med Piteå-Tidningen 2020-11-30 efter en presskontakt för att lansera LONA-
projektet. Totalt deltog 6 personer från projektet i mötet med PT-reporter i Rosfors. 
 
Ett fysiskt möte hölls i Rosfors 2022-06-13 för att diskutera ansvar och roller för underhåll av leder och 
installationer. Utifrån mötet och den efterforskning och förberedelser som Stämningsrum i Norr genomfört togs ett 
förslag till Underhållsplan och ansvarsområden fram och skickades ut till samtliga intressenter. Efter att synpunkter 
och förslag inkommit formulerades nedan redovisade underhållsplan med underhållsbehov (se rapport 9b). 
 
Ett möte 2022-10-22 samlade de lokala intressenterna och företagen, där fortsatt utveckling, samarbete och 
produktutveckling diskuterades samtidigt som de nya vandringslederna presenterades och testades. Sveaskog 
presenterade planer på en löpartävling ”ekoparkloppet” (https://www.ekoparksloppet.se/) med banor på 10 km, 5 
km  och barnlopp 2 km och ett ”minstinglopp”.  Loppet genomförs i samverkan med Rosfors byaförening, Sjulsmark 
sportklubb och Sjulsmark skoter och fiskeförening. 
 
Sveaskog kommer även att genomföra ett ”Ekoparksäventyr” (https://www.sveaskog.se/upplev-naturen/aventyr-
ekopark/familjen-stenberg/) där en familj får prova och rapportera ett familjeäventyr i ekoparken. 
  
En Idé om en gemensam Ekoparkvandringsdag i början av vandringssäsongen har diskuterats med inbjudan till 
vandringar, guidade turer m.m. i början av sommaren då stigarna torkat upp. 
Solanderledens dag infaller sista lördagen i augusti och blir ett fortsatt samarbete mellan Rosfors herrgård, Rosfors 
Byaförening, Solanderleden ideell förening, och företag som Guide Natura, Jössgården och PK Reindeer. Guide 

https://www.sveaskog.se/upplev-naturen/aventyr-ekopark/familjen-stenberg/
https://www.sveaskog.se/upplev-naturen/aventyr-ekopark/familjen-stenberg/
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Natura kommer att köra guidade skogsbad vid Fluggtjärnen, liksom årlige slåttergillen för att slå ängen vid 
hemmanet Fluggtjärnen. Guide Natura kommer även att erbjuda guidningar vid Rosfors bruk, Lustgårdens 
naturreservat och längs Solanderleden (www.guide-natura.com) 
 
Idéer till fortsättningsprojekt formulerades som kan komma att bl.a. handla om att sammanknyta Sjulsmark by med 
Lustgårdens naturreservat via skogsbilvägar och stigar och skapa en rundslinga för vandring förbi Brännträsk och Lill-
Brännträsk, och ansluta stigar och leder norrut från Nävertjärnen och Hällträsket mot Klöverträsk genom en kortare 
stigförbindelse mellan två skogsbilvägar mellan Hällträsket och Krokvattnet.  
 
Vidare planerar Rosfors Herrgård att iordningsställa en stig som börjar vid Rosforsvägen- Rapptorpet (ca 500m efter 
hyttruinen) och går öster om Rosforsvägen ner till Herrgården, bagarstugan och hyttruinen ca 560m.  
 

ARBETSINSATS  
Kostnader: 
Stämningsum i Norr 

Datum timmar Aktivitet Arbetskostnad 450/h inkl. resor 

2020-11-24 3 Informationsworkshop om LONA-projektet 2 250 kr 

2022-06-13 3 Workshop om underhållsplan 2 250 kr 

2022-10-23 3 Workshop om produktutveckling 2 250 kr 

SUMMA 23 SUMMA ARBETSKOSTNADER 6 750 kr 
BUDGET: Stämningsrum i Norr, Workshopsledare 3 möten x 3 tim = 9 tim a´750 kr   6750 Kr 

Rosfors byaförening 

Datum timmar Aktivitet Arbetskostnad 450/h inkl. resor 

2020-11-24 3 Informationsworkshop om LONA-projektet 2 000 kr 

2022-06-13 3 Workshop om underhållsplan, lokal, fika m.m. 2 000 kr 

2022-10-23 3 Workshop om produktutveckling, fika, lokal m.m. 2 000 kr 

SUMMA 23 SUMMA ARBETSKOSTNADER 6 000 kr 
BUDGET: Rosfors Byaförening, Workshops 3 möten, lokalhyra, fika m.m.                   6 000 kr 

Guide Natura 

Datum timmar Aktivitet Arbetskostnad 450/h inkl. resor 

2020-11-22 6 Förberedelser och utskick för info-möte 2 700 kr 

2020-11-24 2 Informationsmöte om LONA-projektet    900 kr 

2020-12-01 4 Pressrelease, och planering med pressen 1 800 kr 

2020-12-06 4 Möte med press, PT, Rosfors 1 800 kr 

2022-06-10  8  Planering Möte underhållsplan 3 600 kr 

2022-06-13 2 Möte om underhållsplan, Rosfors    900 kr 

2023-04-12 8 Redovisning -rapportskrivande 3 600 kr 

2023-04-13 8 Redovisning -rapportskrivande 3 600 kr 

2023-04-14 8 Redovisning -rapportskrivande 3 600 kr 

TOTALT 50 SUMMA ARBETSKOSTNADER 22 500kr 
BUDGET: Guide Natura Projektledning, uppföljning och redovisning, 50 a´450 kr 22 500 kr 

 
Medfinansiering: 
Guide Natura 

Datum timmar Aktivitet Arbetskostnad 450/h inkl. resor 

2021-02-02 6 Planering, kartritning 2 700 kr 

2021-10-15 4 Budgetering och bokföringsrutiner 1800 kr 

2022-02-22 8 Delrapportering 3 600 kr 

2022-02-24 4 Budgetering delutbetalning 1 800 kr 



RAPPORT 9 Projektledning, nätverk, skötselplan 

 
 

Sida 3 av 10 

2022-10-23 3 Workshop om produktutveckling 1350 kr 

2023-03-23 8 Redovisning rapport 1 3 600 kr 

2023-03-24  8  Redovisning rapport 1 3 600 kr 

2023-03-27 8 Redovisning rapport 2 3 600 kr 

2023-03-28 8 Redovisning rapport 2 3 600 kr 

2023-03-29 8 Redovisning rapport 3 3 600 kr 

2023-03-30 8 Redovisning rapport 4 3 600 kr 

2023-03-31 8 Redovisning rapport 4 3 600 kr 

2023-04-03 8 Redovisning rapport 5 3 600 kr 

2023-04-08 8 Redovisning rapport 6 3 600 kr 

2023-04-15 8 Redovisning rapport 7 3 600 kr 

2023-04-16 8 Redovisning rapport 7 3 600 kr 

2023-04-17 8 Redovisning rapport 8 3 600 kr 

2023-04-18 8 Redovisning rapport 8 3 600 kr 

2023-04-19 8 Redovisning rapport 9 3 600 kr 

2023-04-20 8 Redovisning rapport 9 3 600 kr 

2023-04-21 8 Redovisning slutrapport 3 600 kr 

2023-04-22 8 Redovisning slutrapport 3 600 kr 

TOTALT 153 SUMMA TOTALT IDEELLA INVENTERINGAR 68 850 kr 
BUDGET: Guide Natura Projektledning, uppföljning, redovisning, m.m.150 tim a+ 450 kr/h 67 500 kr 

Arbetsinsats ideellt: 
Rosfors Byaförening med företagsnätverk 

Datum timmar Aktivitet Ideell kostnad 
200/h 

Resa 
km  

Resekostnad 
2 kr/km 

2020-11-24 39 workshop om LONA-projektet, 13 pers x3 tim 7 800 kr - - 

2020-12-06 10 Möte med press, 5 personer x2 2 000 kr   

2022-06-13 21 Workshop om underhållsplan 7 pers x 3 tim 4 200 kr   

2022-10-23 27 Workshop om produktutveckling 9 pers x 3 tim 5 400 kr - - 

TOTALT 97 SUMMA IDEELLA TIMMAR 19 400 kr - - 
BUDGET: Rosfors byaförening Nätverksmöten utformande av skötselplan 10 per x 3 möten x 3 tim= 90 tim 18 000 kr 

Stämningsrum i Norr 

Datum timmar Aktivitet Ideell kostnad 
200/h 

Resa 
km  

Resekostnad 
2 kr/km 

2021-08-17 8 Informationsinsamling om underhållsplaner 1 600 kr - - 

2021-10-27 8 Sammanställning olika underhållsplaner 1 600 kr - - 

2021-11-30 8 Inventering av resurser Rosfors 1 600 kr 120  240 kr 

2022-05-20 8 Utkast underhållsplan Rosfors 1 600 kr - - 

2023-04-12 8 Diskussion underhållsplan med projektledare 1 600 kr - - 

TOTALT 40 SUMMA IDEELLA TIMMAR 8 000 kr 120 240 kr 
BUDGET: Stämningsum i Norr Inventering av underhållsbehov o framtagande av underhållsplan 1 pers.40 tim, 8 000 kr 

 

SUMMERING ARBETSINSATS 
KOSTNAD Sökt bidrag Total 

kostnad 
Köpta 
tjänster 

Material Värde Med-
finansiering 

Värde ideellt 
arbete 

Värde 
resor 

Sökt: 35 250 kr   128 750 kr  35 250 kr   6 000 kr  67 500 kr   26 000 kr      0 kr 

Redovisat: 35 250 kr  131 470 kr 35 250 kr   6 000 kr 68 850 kr   27 400 kr 240 kr 
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BILDER 
 

Samling 2020-12-05 in med Sveaskog, Rosfors byaförening, Solanderleden Ideell Förening och Guide Natura för möte 

med Pite-tidningen. 

 
 
Några av deltagarna vid mötet om underhåll 2022-06-13 

  
Vandrande workshop 2023-10-23 om produktutveckling inom Rosfors ekopark 
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BILAGA 1  

Minnesanteckningar Zoom-möte om LONA-projekt vid Rosfors Ekopark 
Datum: 24/11 2020 

Tid: kl 18-21 

 

1 Bakgrund till projektidén 

Hansi Gelter, initiativtagare, presenterade sig själv: ordförande i Solanderleden ideell förening och ärare av 

Ekoturismföretaget Guide Natura och Gelter Consulting & Research. 

a) Solanderleden – Hansi jobbar med att gradera hela Solanderleden för vandring och cykling, och hitta alternativa 

cykelvägar där det är olämpligt att cykla på Solanderleden, samt hitta rundslingor för kortare dagsturer där man 

kommer tillbaka till utgångspunkten, t ex runt Rosfors. 

b) Hansi kläckte idéen om övernattningslador längs Solanderleden för att möjliggöra flerdagarsturer utan att 

behöva bära med sig tält. Hansi frågade Sveaskog om möjligheten att bygga en övernattningslada inom Rosfors 

Ekopark, vilket blev positivt bemött och ett hemman vid Fluggtjärnen pekades ut som lämplig plats. Platsen 

lämpar sig även för Forest Ekoretreat med bubbeltält, och husgrunder vid hemmanet röjs fram och ängarna kan 

röjas och slås med lie för att återskapa ursprunglig ängsflora. 

c) Hansi leder ett cykelprojekt åt Piteå kommun med framtagande av bland annat cykelnoder, företag som hyr ut 

cyklar på landsbygden, där Jössgården ingår. Här ingår även att identifiera cykelturer runt cykelnoden på stig, 

grusväg och lämpliga vägar.  

d) Visit Piteå via David Wellborg initierade ett minikluster av naturföretagare med Jössgården, PK Reindeer, 

Svedjekojan, Baronselets Gourmet produkter/Arctic Old School AB och Guide Natura, för att samarbeta och 

sampaketera upplevelser för lokal, regional, nationell och internationell marknad. Guide Natura avser att jobba 

med Eko-Retreat (övernattningsladan och bubbeltält som Forest EkoRetreat) och guidade naturturer (botanik, 

svamp, fåglar m.m.) vid Fluggjärnen samt vintertid snöskorturer och skidturer (med ”vita blixten”) som utgår från 

Rosfors. 

e) Hansi blev anlitad inom ett LTU-projekt med Åsa Ericson, Johan Lugnet och Johan Wenngren med att testa Low-

Tech-Argumented Reality skyltar vid Rosfors, som även skulle kunna sättas upp vid gruvan, malmvägen och 

hemmanet vid Fluggtjärnen. 

När Hansi rekade stigar för allt detta insåg han att flera stigar var igenvuxna eller blockerade av vindfällen och 

behöver röjas upp. Idéen om ett LONA-projekt föddes, och ett projektförslag togs fram och presenterades för 

intressenter. Detta möte är första ansatsen att formera ett nätverk kring ansökan och formatera medsökande. 

 

2) Presentation av medverkande på mötet, vad de vill få ut och vad de kan bidra med 

a) Länsstyrelsen genom arkeolog Mirjam Jonsson, och Länsantikvarie Kerstin Lundin-Segerlund vid 

Samhällsplanering och kulturmiljö, samt fältenhetens chef Erik Granerot, kunde inte medverka på detta möte, 

men Hansi, Åsa E Johan L och Johan W kommer att ha ett möte med dem måndag 30/11 kring skyltning, 

eventuella markingrepp (AR-skyltar) och grillplatser vid hyttruinen. Grillplatser måste vara brandsäkra, ha 

ansvariga som sköter och underhåller och tillhandahåller ved och vara utrustade med vedbod. Hansi frågar 

Föreningsservice om offert för tillverkning och montering av grillplatser och vedbodar samt sittbänkar. Även 

fråga om brukets bosättningar bakom björk/aspskogen och stenmuren och om ev. skyltar där vid Solanderleden 

ska tas upp. 

b) Sveaskog Gabriel Emanuelsson, miljö- och naturvårdsspecialist och ansvarig för Rosfors Ekopark meddelade att 

Sveaskog är intresserade av att det blir verksamhet i ekoparken och har sedan tidigare ambitionen att röja stigar 

och förbättra byggnationer (t ex broar, stängsel kring gruvan m.m.) i ekoparken, och går därmed in med 

medfinansiering motsvarande ca 50 tkr. Gabriel är även certifierad att utbilda i röj- och motorsåg och kan tänka 

sig hålla en sådan utbildning/certifiering, och ska inkomma med prisförslag för en sådan kurs. 
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c) Jössgården – Helene och Torbjörn Forsberg ser att projektet har vinning för både företaget och dess gäster 

genom möjliggörande av aktiviteter i området. Jössgården jobbar även med grön omsorg/naturrehabilitering och 

är intresserade av bra stigar, liksom stigar för ridning kring Sjulsmark. De har goda kunskaper om området och 

kan bidra med bl.a. kulturhistoria. 

d) Baronselets Gourmetprodukter/ Arctic Old School AB, Peter Eriksson, är även med i Rosfors byaförening, och är 

positiv till projektet som kan ge framtida möjligheter för företaget och föreningen, och föreslog och går gärna en 

utbildning i röjning med certifiering för röjsåg och motorsåg, för att kunna sköta framtida underhåll av stigar 

m.m. Ett mycket bra förslag. 

e) PK Reindeer, Katarina Parfa Koskinen och Ronny Koskinen, bedriver renskötsel och samiska upplevelser och är 

mycket intresserade av projektet. Katarina doktorerar inom pedagogik som kan bidra till projektet, och vill lyfta 

samisk kulturhistoria för området, och kan bidra som konsulter. Vidare är de intresserade av ett samarbete med 

Sveaskog, då bolaget i många andra områden hamnat i konflikt med renskötsel, och det vore därför bra att även 

kunna visa att de även kan samarbeta med samiska företag. De jobbar även med skogsbad men även med 

skoterkörning och önskar inventering av lämpliga skotervägar utöver befintliga snöskoterleder. 

f) Rosfors byaförening, Annelie Engstrand, ordförande och Louise Öman, byaföreningen är väldigt positiva till 

projektet kan bidra med kunskap om området och dess historia, och driver en bagarstuga vid hyttruinen i 

Rosfors. De har noterat att sommartid besöks området främst kring hyttområdet och vintertid passerar många 

snöskotrar, varför att titta över snöskoterleder kan vara bra. Intressant skulle även vara att göra en stig/led längs 

Rosån från Sjulsmark till Rosfors. 

g) Solanderleden ideell förening, Britt-Louise Nyman, vice ordförande och tidigare projektledare vid utvecklandet 

av Solanderleden. Britt-Louise besitter stor kunskap via projekten och projektet UTLINK – att inventera befintliga 

och potentiella leder i Norrbottens kust- och skogsland. Britt-Louise kan bistå som både konsult och med ideella 

timmar, och meddelade att det finns intresse för en framtida anslutning av Solanderleden till Rosfors och 

Lustgårdens Naturreservat från Sjulsmark och Jössgården, delvis via Rosaforsvägen och en skogsbilväg in till 

vänster (väster) och sedan stig fram till Lustgården, en stig som är uppsnitslad av Britt-Louise, Thomas Hansson 

(tidigare Skogsstyrelsen) och Rosforsbon Urban Johansson. Vidare vill Klövträskbor ansluta till Solanderleden från 

Nävertjärn upp till Klövträsk genom en kortare stigförbindelse mellan två skogsbilvägar. Dessa kan vara lämpliga 

fortsättningar på detta LONA-projekt 

h) Piteå Kommun, Peder Ljungquist, kommunekolog, Samhällsbyggnad.  Peder berättade att han har ansvarat för 

kommunens LONA-projekt sedan 2004, där kommunen blir projektansvarig som hjälper projektägare, här 

Solanderleden ideell förening, med själva ansökan, uppföljning och redovisning av projektet samt ekonomi 

(rekvirerar pengarna). Peder och Hansi jobbar ihop kring dessa frågor. Projektet ska matas in i ett projektregister 

enligt vissa rubriker. Peder nämnde även att ett 2-årsprojekt är bra, så man slipper stressa, men att det går att 

söka upp till 4 år. 

i) Luleå tekniska universitet, Åsa Ericson, Johan Wenngren och Johan Lugnet, berättade att de har ett projekt där 

de blev inspirerade av en bild Hansi lade ut på Facebook om att gestalta ruiner med en skylt som visat hur 

byggnaden har sett ut, s.k. Low-Tech AR.  Dessa skyltar kräver tillstånd från Länsstyrelsen för uppsättande inom 

kulturhistoriskt – eller arkeologiskt skyddsområde, varför de ska vara med på mötet med Länsstyrelsen. Johan L. 

har även varit i kontakt med Länsmuseet och deras bildarkiv som har lite bilder och information om Rosfors bruk. 

j) Rosfors Herrgård – Robert Robert Winneborn, Balans Behandling AB, ägare. Robert medverkade inte på mötet 

(kontaktinformation via Peter E.) men är en viktig aktör i området, liksom eventuell köpare av Rosfors Herrgård. 

Hansi Kontaktar Robert och informerar om projektet. 

 

3) Ska vi söka LONA-pengar? 

Alla var överens att detta var ett bra projekt och att vi ska söka pengar. Hansi Verkställer med hjälp av Peder. 

 

4) Nästa steg 

a) Alla läser utkastet för projektet igen, lägger till, korrigerar eller drar ifrån för sin egen del och medverkan och 

generellt för hela projektet, antingen direkt i Word-dokumentet (menyn: Granska-Ny kommentar - där markören 
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är) och mailar kommenterade projektförslaget till Hansi,  eller skriver ett mail till Hansi med synpunkter och 

förbättringar, senast söndag 29/11 kväll. 

b) Alla fyller i utskickat medfinansieringsintyg – gärna i dialog med Hansi – uppskatta i grova drag kontant insats i 

projektet (material eller avlönat arbete genom egen organisation/företag) eller värde i ideella timmar för 2021 

och 2022 (grovt höftat utifrån hur du vill bidra).   

c) Ni som vill bidra med kunskap genom konsulting måste skriva en offert med timmar och timarvode – gärna i 

dialog med Hansi.  Innehåll kan vara övergripande typ inventering av kulturvärden/samisk kulturhistoria i 

området eller liknande.   

d) Medfinansieringsintyget skrivs under, scannas och mailas till Hansi. Har du inte möjlighet att scanna måste vi 

lösa det fysiskt (Hansi kan komma förbi och hämta intyget till helgen – meddela i så fall att Hansi måste hämta 

intyget). 

 

5) Övriga frågor 

a) Peder: nämn i ansökan att detta är en första etapp och att fortsättningar följer enligt förslag ovan. 

b) Peder: ta med kostnad för ev. rotryckning av björksly vid Fluggtjärnens ängar, kan bli rejält mycket dyrare om det 

måste rotryckas. 

c) Hansi: Bättre att ta i lite för mycket än för lite i timmar – vi får betalt utifrån vad vi redovisar . 

d) Hansi: Ska kola upp om vi kan hålla en Lie-slåtterkurs (Slåttergubben: 

www.slattergubben.se/produkter/liekurser/liekurser; eller LieMats -  Mats Rosengren, 

http://www.liemats.se/kurser) där projektet betalar kursavgiften för deltagarna (om jag hinner få 

prisuppgifterna). 

 

Vid Protokollet 

 

 
Hansi Gelter 
Ordförande Solanderleden ideell förening, www.solanderleden.se 

Guide Natura, www.guide-natura.com 

Gelter Research & Consulting, www.gelter-sc.se 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.slattergubben.se/produkter/liekurser/liekurser
http://www.liemats.se/kurser
http://www.solanderleden.se/
http://www.guide-natura.com/
http://www.gelter-sc.se/
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BILAGA 2  

Minnesanteckningar Workshop 1 LONA-projektet :  Underhållsplan  
Datum: 2022-06-13 

Plats: Rosfors hyttruin 

Tid: kl. 10-12 

Närvarande 10 st:  

Hansi Gelter, projektledare, Solanderleden ideell förening 

Britt-Louise Nyman, Solanderleden ideell förening 

Gabriel Emanuelsson, Sveaskog 

Lisette Andersson, Rosfors herrgård 

Tord Pettersson. Rosfors byaförening 

Göran Malmström, Rosfors byaförening 

Louise Öhman, Rosfors byaförening 

Louise Fransson, Rosfors byaförening 

Robert Malmström, Rosfors byaförening 

Margareta Bergman, Rosfors byaförening 

 

Hansi började med att hälsa alla välkomna och en presentationsrunda för alla närvarande. 

Hansi presenterade LONA-projektet och dess aktiviteter och att vi enligt villkoren för LONA måste ta fram 

underhållsplan för de aktiviteter vi utför. 

Hansi gick igenom underhållsplaneringen utifrån ansökan - åtgärd för åtgärd (bilaga 1). 

Dagens möte handlar om åtgärd 7 i ansökan, kategori 04 Vård och förvaltning. 

Britt-Louise kommer att ta fram den checklista för ledunderhåll som utvecklats för Solanderleden och meddelade att 

Solanderleden ideell förening kan ge lokala föreningar ersättning för underhåll av leden, dvs ersätta skadade stolpar, 

ev. röja sly m.m. 

Sveaskog kommer att underhålla de framröjda stigarna vid vindfällen m.m. 

Guide Natura kommer att underhålla det framröja hemman och dess husgrunder där Guide Natura arrenderar 

marken kring hemmanet och ängarna. 

Guide Natura kommer även att slå ängarna årligen, och ha en liekurs under augusti för intresserade, som sker i 

samverkan med naturskydsföreningarna i Luleå och Piteå. 

Guide Natura ansvarar även för den eldstad som placerats ut vid Flyggtjärn och ser till att det finns ved. Ved finns 

från gallringar kring grillplatsen och kring hemmanet. Antalet besökare här kommer att vara begränsat varför veden 

torde räcka och kapas upp i mindre mängd åt gången. 

Rosfors byaförening ansvarar för den eldstaden som sates upp vid Rosfors hyttruin. 

Sveaskog kommer att leverera ved till denna grillplats. Det är viktigt att eldstaden underhålls, eftersom de tidigare 

eldstäderna som Länsstyrelsen satte upp på denna plats togs bort  och den eldstad som finns vid gruvan som 

Länsstyrelsen placerat där inte underhålls med ved m.m. 
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Problemet med försäljning av ved vid hyttruinen diskuterades, och Rosfors byaförening kommer att börja med en 

frivillig betalning via Swisch, och om detta inte fungerar sätta ett kodlås som man kan beställa kod till genom mail 

(autosvar med kod). 

Solanderleden ideell förening ansvarar för de bänkar som sätts ut längs leden. 

Enligt direktiven skall det upprättas avtal mellan aktörerna, så projektet kommer ta fram avtalsförslag för de olika 

insatserna och dess aktörer. 

Projektet kommer utifrån dagens diskussioner ta fram ett förslag skötsel och underhållsplan samt utvecklingsplan 

med medföljande avtal, som behandlas vid kommande uppföljningsmöte. 

Sedan följde en öppen diskussion med olika upplysningar och berättelser. 

Gabriel informerade att den löptävling som planeras kommer att genomföras 3 september, veckan efter 

Solanderledens dag. Gabriel har snitslat upp en bana på 10 km, 5 km och för barn 2 km genom ekoparken, en bana 

som kan användas för andra ändamål och kommer att föras in i LONA-projektet. 

Gabriel informerade om att Svea skog har initierat ett Ekoparksäventyr  - där några anlitade personer kommer att 

genomföra ett äventyr på försommarn och ett på hösten i varje ekopark, som läggs upp på Sveaskog hemsida.  

Hansi lyfte att nätverket kring Rosfors skulle kunna medverka i den skräpplockningsdag som genomförs i Piteå under 

maj månad för att städa upp vi hyttruinen och längs stigarna. Det skulle kunna bli en gemensam aktivitetsdag. 

Som kuriosa nämndes att en scen i filmen ”Vi hade i alla fall tur med vädret” 

(https://www.svtplay.se/video/13906820/vi-hade-i-alla-fall-tur-med-vadret) från 1980 spelades in i Rosfors nedanför 

hyttruinen, scenen där Rolf skoglund ramlar ner från hysvagnen. 

Det diskuterades även vilka som bodde vid hemmanet vid Flyggtjärn och den siste innehavaren var Helian Lundkvist, 

vars några av hans barn fortfarande lever.  

Mötet kommer att följas upp i början av hösten med ett förslag till underhållsplan. 

 

Vid Protokollet 

 

 
Hansi Gelter 
Ordförande Solanderleden ideell förening, www.solanderleden.se 

Guide Natura, www.guide-natura.com 

Gelter Research & Consulting, www.gelter-sc.se 
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